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Καλαμάτα, 29/04/2020 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς: 1. Υπουργό Τουρισμού, κ. Θεοχάρη Θεοχάρη 
 

 2. Υπουργό Οικονομικών, κ. Χρήστο Σταϊκούρα 
 

 

Θέμα: «Εκπόνηση σχεδίου για την προστασία και ανάκαμψη του τουρισμού» 

 

Αξιότιμοι κύριοι Υπουργοί, 

 

Όπως γνωρίζετε, η πανδημία του κορωνοϊού και η ανάγκη λήψης πρωτοφανών 

μέτρων για την προστασία της δημόσιας υγείας έχει προκαλέσει σημαντικές 

δυσκολίες και προβλήματα σε μια σειρά από επαγγελματίες και επιχειρήσεις του 

τουριστικού κλάδου στη χώρα μας. Μικρά και μεγάλα ξενοδοχεία, ταξιδιωτικά 

πρακτορεία, επιχειρήσεις εστίασης και επαγγελματικοί κλάδοι παροχής διαφόρων 

ειδών τουριστικών υπηρεσιών, καθώς και μια πληθώρα άλλων επαγγελματικών 

κατηγοριών που σχετίζονται άμεσα ή έμμεσα με την παροχή και υποστήριξη του 

εθνικού μας τουριστικού προϊόντος, βρίσκονται σε μια ιδιαίτερα δύσκολη κατάσταση. 

 

Μέχρι και σήμερα πολλοί επαγγελματίες και εργαζόμενοι δεν είναι σε θέση να 

γνωρίζουν εάν και πώς θα ανοίξουν οι επιχειρήσεις τους, με ποιον τρόπο θα 

παρέχονται οι υπηρεσίες τους, ποια επιπλέον πρωτόκολλα υγειονομικής ασφάλειας θα 

πρέπει να τηρούνται και με ποιον τρόπο θα υπάρξει συμμόρφωση, καθώς και ποιες 

επιπλέον απαιτήσεις και προϋποθέσεις λειτουργίας θα θεσμοθετηθούν από την 
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πλευρά της πολιτείας. Επίσης και παρά τον κρίσιμο ρόλο που παίζει ο τουρισμός στην 

ετήσια απόδοση της ελληνικής οικονομίας, δεν είναι ακόμα σαφές με ποιες πολιτικές 

θα υπάρξει προστασία και στήριξη του ελληνικού τουριστικού προϊόντος, εάν θα 

υλοποιηθεί και με ποιον τρόπο ο θεσμός της υγειονομικής βίζας, εάν θα υπάρξουν 

στοχευμένα προγράμματα ενίσχυσης του κοινωνικού τουρισμού, εάν θα υλοποιηθούν 

διεθνείς καμπάνιες βασισμένες στην έως τώρα πολύ καλή πορεία της υγειονομικής 

κρίσης στη χώρα μας και τέλος, με ποιον τρόπο αυτές οι καμπάνιες θα μπορέσουν να 

είναι αποτελεσματικές, έτσι ώστε να μην χαθεί ολοκληρωτικά η φετινή χρονιά. 

 

Πέραν όμως των ανωτέρω ερωτημάτων που σχετίζονται κυρίως με την επιχειρησιακή 

λειτουργία των επιχειρήσεων, υπάρχουν ακόμα εύλογα ερωτήματα που αφορούν 

καθαρά το οικονομικό σκέλος της λειτουργίας τους. Ειδικότερα, δεν είναι ακόμα 

ξεκάθαρο εάν θα υπάρξει μεγαλύτερη ευελιξία κατά την χορήγηση φορολογικής, 

ασφαλιστικής και τραπεζικής ενημερότητας για τις τουριστικές επιχειρήσεις, ώστε να 

εντάσσονται χωρίς προβλήματα στα κρατικά προγράμματα στήριξης, δεδομένου ότι 

πολλές από τις επιχειρήσεις αυτές γίνονται ενήμερες το καλοκαίρι και όχι τους 

χειμερινούς μήνες, κατά τους οποίους δεν λειτουργούν. Επιπλέον είναι σημαντικό να 

προσαρμοσθεί το πλαίσιο χρήσης των δημόσιων και κοινόχρηστων χώρων στα νέα 

δεδομένα, έτσι ώστε να υπάρξει μέριμνα για τη τήρηση των αποστάσεων που 

επιβάλλουν οι υγειονομικοί κανόνες. Παράλληλα σταθερό αίτημα πολλών 

επαγγελματιών αποτελεί να διατηρηθούν οι όροι χρήσης του αιγιαλού στα περυσινά 

επίπεδα και να εκδοθεί σχετική απόφαση που να παρατείνει το υφιστάμενο 

καθεστώς, ώστε να μπορέσουν επαγγελματίες και επιχειρήσεις να προβούν έγκαιρα 

και χωρίς προβλήματα στον κατάλληλο προγραμματισμό. 

 

Δεδομένου ότι ο ελληνικός τουρισμός έχει διαμορφωθεί ως ένας από τους 

δυναμικότερους και παραγωγικότερους κλάδους της ελληνικής οικονομίας τα 
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τελευταία χρόνια και έχει αποτελέσει το κύριο όχημα ώστε η χώρα μας να περιορίσει 

τις μεγάλες οικονομικές απώλειες της πρόσφατης κρίσης χρέους, είναι επιτακτικό να 

υπάρξει το συντομότερο δυνατόν, ένα ολοκληρωμένο, πλήρες, ρεαλιστικό και 

λειτουργικό σχέδιο, βάσει του οποίου αφενός θα περιοριστούν οι φετινές ζημιές, 

αλλά και αφετέρου θα τεθούν οι βάσεις για τη μελλοντική ανάκαμψη από την 

επόμενη κιόλας χρονιά. 

 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε: 

 

1. Ποιο είναι το σχέδιο της κυβέρνησης για τον περιορισμό της φετινής 

ζημιάς στον τουρισμό, καθώς και για τη μελλοντική του ανάκαμψη; 

2. Με ποιον τρόπο θα πραγματοποιείται η αεροπορική, ακτοπλοϊκή και 

οδική μετάβαση ξένων τουριστών στη χώρα μας και ποια υγειονομικά 

πρωτόκολλα θα πρέπει να εφαρμοσθούν, προκειμένου να διασφαλιστεί 

η προφύλαξη των εργαζόμενων, των επαγγελματιών και των πελατών 

τους; 

3. Ποιες ιδιαίτερες προϋποθέσεις λειτουργίας θα υπάρξουν από την πλευρά 

της πολιτείας, έτσι ώστε να τεθούν ξανά σε λειτουργία οι επιχειρήσεις 

που σχετίζονται με τον τουρισμό; 

4. Θα υπάρξει πρόγραμμα υγειονομικού διαβατηρίου και με ποιον τρόπο 

θα υλοποιηθεί; 

5. Ποια είναι τα σχέδια της κυβέρνησης για την επιπλέον ενίσχυση του 

κοινωνικού τουρισμού; Θα υπάρξει σχετική πρωτοβουλία έτσι ώστε να 

συμμετάσχουν σε αυτόν και ιδιωτικές επιχειρήσεις; 

6. Ποιες καμπάνιες προσέλκυσης τουριστών θα υλοποιήσει η κυβέρνηση, 

προκειμένου να κεφαλαιοποιήσει την καλή διαχείριση της πανδημίας 

στη χώρα μας; 
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7. Πώς θα αντιμετωπιστεί ο αναμενόμενος περιορισμός των θέσεων 

εργασίας που προσφέρονται από επιχειρήσεις που σχετίζονται με τον 

τουρισμό και ποια μέριμνα θα υπάρξει για τους εργαζόμενους του 

τουρισμού που φέτος δεν θα βρουν δουλειά; 

8. Θα υπάρξει μεγαλύτερη ευελιξία όσον αφορά στην χορήγηση 

φορολογικής και ασφαλιστικής ενημερότητας, ώστε να λαμβάνεται 

υπόψη η εποχικότητα του τζίρου των τουριστικών επιχειρήσεων; 

9. Εξετάζει η κυβέρνηση την προσαρμογή του τρόπου διάθεσης και χρήσης 

των δημόσιων και κοινόχρηστων χώρων στα νέα δεδομένα, ώστε να 

υπάρχει μέριμνα τόσο για το μειωμένο τζίρο λόγω ανάγκης τήρησης των 

αποστάσεων, όσο και για την ανάγκη μείωσης του μισθώματος χρήσης 

που οι επαγγελματίες καλούνται να πληρώσουν; 

10. Θα διατηρήσει η κυβέρνηση τους όρους χρήσης του αιγιαλού και 

πότε αναμένεται η έκδοση σχετικής κυβερνητικής απόφασης; 

 

 Ο ερωτών βουλευτής, 
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